
همـه دسـتگاهها بایـد بـه وظیفـه
خـود در قبـال جـوانی جمعیـت عمـل

کنند
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی هشدار داد که برای اولین بار
در تاریخ، نرخ تولد در سال ۱۴۰۳ به زیر یک میلیون نفر می رسد
بنابراین همه دستگاهها باید به وظیفه خود در قبال جوانی جمعیت

عمل کنند.

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره به پیگیری قانون
جوانی جمعیت در کشور گفت: امروز مسئله جمعیت یک مسئله جدی و
نگران کننده است و فقط در وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی
خلاصه نمی شود بلکه بسیاری از مولفه ها همچون مسائل فرهنگی،
اقتصادی، اجتماعی، اقتصاد سلامت و حتی تعرفه های پزشکی نیز در آن

دخیل هستند و در کوتاه مدت نمی توان به نتیجه رسید.

به گفته ظفرقندی، در بحث جوانی جمعیت نخست باید شیب را اصلاح کرد
تا شیب نزولی متوقف و سپس صعودی شود اگر این شیب اصلاح شد آنگاه

است که می توان امیدوار بود.

او ادامه داد: امروز ما شاهد این هستیم که بسیاری از کشورهای
غربی و حتی منطقه آسیای شرقی همچون کره جنوبی و ژاپن از چاله
جمعیتی در چاه جمعیتی گرفتار شده اند و این هشدار را می دهم اگر
کشوری در چاه جمعیتی افتاد، بیرون آمدن از آن دشوار و حتی

غیرممکن خواهد بود.

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی هشدار داد: نرخ باروری اکنون
از ۲.۰۱ در سال ۹۵ به ۱.۶۶ رسیده است و اگر به ۱.۱ برسد در چاله
و چاه جمعیتی گرفتار میشویم. طبق بررسیهای ما در سال ۱۴۰۳ برای
اولین بار در تاریخ میزان ولادت در ایران به زیر یک میلیون نفر
خواهد رسید که بسیار جای نگرانی دارد. بنابراین همه دستگاهها

باید به وظیفه خود در قبال جوانی جمعیت عمل کنند. 

به باور ظفرقندی، جوانی جمعیت یک بحران ملی است که عزم ملی با
رویکرد علمی را می طلبد، بنابراین با اقدامات سطحی به نتیجه نمی
رسیم و باید رویکرد های اجتماعی و فرهنگی اصلاح و همه دستگاه ها
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وارد شوند.

وی با بیان اینکه برای خروج از چاله جمعیتی نیازمند موج هستیم،
گفت: این موج باید در عرصه فرهنگی و اقتصادی و اجتماعی صورت

گیرد.


